
Referat fra Bestyrelsesmødet d. 8. maj 2023 på Ungdomsskoleforeningens 
sekretariat 

Deltagere: Lars Buchholt Kristensen (Silkeborg Ungdomsskole), Hanne Tjessem (Høje-Taastrup 
Ungdomsskole), Carsten Djursaa (UngOdense), Rasmus Flemming Jensen (UngAalborg), Hans 
Mosegaard (UngVejle), Peter Bjørn (UngTårnby), Mikkel Villadsen (UngKolding), Ejnar Bo Pedersen 
(Ungdomsskoleforeningen), Linete Brund Jørgensen (Ungdomsskoleforeningen, referent) 

Pkt. 1 Meddelelser (orientering)  

Intet. 

 

Pkt. 2 Godkendelse af dagsorden – og evt. kommentarer �l referatet fra seneste møde 
(orientering/drø�else) 

Drø�else af omfanget af bestyrelsesmødernes referater og konklusioner. Formanden 
konkluderede, at referaters omfang og konklusioner a�ænger af de enkelte punkter på 
dagsordenen på møderne.  

 
Pkt. 3 Landsmøde 2023 (orientering/beslutning) 

Ejnar Bo Pedersen løb programmet for landsmødet igennem. Der har været lidt færre �lmeldte �l 
årets landsmøde end �dligere. Drø�else af mulige årsager bag, fx trækplaster, program osv. Det 
blev også drø�et, at der er et muligt poten�ale i at �ltrække flere medarbejdere �l landsmødet og 
målrete indholdet på landsmødet �l medarbejdere og ikke kun �l ledere. Derudover foreslog 
medlemmer af bestyrelsen, at programmet i højere grad appellerer �l de dagsordener, der ligger 
medlemmer på sinde aktuelt. Der var ydermere input fra bestyrelsen �l, at lederne i 
ungdomsskolerne er nødt �l at prioritere deltagelse i arrangementer. På bestyrelsesmødet i 
oktober kan der sætes et punkt på dagsordenen om landsmødet og forslag �l �ltag, der kan øge 
deltagerantallet. Deltagerantallet tages �l e�erretning og når landsmødet evalueres, tages dete 
med i betragtningen.  

Modellen for afrapporteringen fra arbejdsgrupperne på landsmødet er, at arbejdsgrupperne 
holder oplæg hver især e�erfølgende formandens mundtlige beretning. Arbejdsgruppernes 
afrapportering godkendes samlet med formandens beretning.  

Dato for næste års landsmødet beslutet �l 2. maj 2024.  
 

Hans Mosegaard oplyste bestyrelsen om, at han fratræder som ungdomsskoleleder ved udgangen 
af skoleåret.  
 

 



Pkt. 4 Reformkommissionens rapport  

Ejnar Bo Pedersen orienterede om, at han deltog i offentliggørelsen af Reformkommissionens 
anbefalinger på vegne af Ungdomsskoleforeningen. E�erfølgende har foreningen udsendt en 
nyhedsmail med en klumme fra formanden, der adresserer Ungdomsskoleforeningens holdning �l 
kommissionens anbefalinger - blandt andet, at det er en dårlig idé at afvikle 10. klasse, men at det 
er en bedre løsning af udvikle 10. klasse. Der er et ønske i Ungdomsskoleforeningen om at kæmpe 
en samlet kamp om 10. klasse i samarbejde med E�erskoleforeningen og LA10 og disse to 
organisa�oner har ytret samme ønske. Foreningen vil fastholde vig�gheden af det brede 10. 
klasse�lbud.   

Formanden orienterede here�er om, at han har a�oldt møde med Jacob Mark (SF) og Lote Rod 
(RV) og har kommende møder med den alterna�ve 10. klasse arbejdsgruppe og Anni Mathiesen 
(V). Derudover er der også planlagt møde Astrid Krag (S) hos ungdomsskolen Lejre. Ydermere skal 
formanden deltage i en debat i Kommunaldirektørforeningen.  

Der var enighed om, at det kan være en god idé at mødes med Thomas Gyldal i KL. Derudover var 
bestyrelsen enige om, at der bør skabes en dialog med Danske Erhvervsskoler og -Gymnasier.  

Der foregik ligeledes en debat om de elementer i rapporten, der har relevans for ungdomsskoler. 
Det blev også drø�et, at det poli�ske e�erspil af Reformkommissionen giver mulighed for at drø�e 
lovgivningen om bundne valgfag.  

Foreningen ønsker en �lgang om at gå konstruk�vt ind i debaten om reformkommissionens 
anbefalinger både nu og fremadretet.  

Bestyrelsen var enige om, at det er vig�gt at bringe de gode historier om 10. klasse i 
ungdomsskolen. Ejnar Bo Pedersen opfordrede �l at bruge medlemsskolerne �l at finde de gode 
historier. 

 
Pkt. 5 Strategi 2022-28 

Under punktet ”Strategi 2022-28” drø�edes især de tre arbejdsgrupper.  
 
Arbejdsgrupperne er meget forskellige. Arbejdsgruppen for Mangfoldighed og Fællesskab er noget 
længere i processen end de to andre arbejdsgrupper. Der er dog gode takter i de to andre grupper 
også.  
De tre gruppeformænd gav status på hver arbejdsgruppes arbejde og proces.  
 

Det kan overvejes, om arbejdsgrupperne har det rete format og formål i forhold �l foreningens 
forventninger om at bruge arbejdsgrupperne strategisk. Arbejdsgrupperne har på nuværende 
�dspunkt ikke leveret input og viden �lbage �l foreningen, hvilket må kunne være forventeligt på 
dete �dspunkt i processen. Det skal fortsat være muligt at optage nye deltagere i arbejdsgruppen, 
dog begrænses kommunika�onen om nyt optag �l en enkelt gang om året. Denne gang nævner 
formanden mulighed for nyt optag på Landsmødet i forbindelse med den mundtlige beretning.  



 

Pkt. 6 Early Warning  

Aalborg 
Aalborg kommer �l at have elevbestyrelser i 10. klasser, klubber osv. Bestyrelsen opfordrede 
Aalborg �l at dele formalia m.v. om denne form.  
 
Derudover arbejder Aalborg med to prøvehandlinger, der omfater specialskoleelever.  
 
Alle medarbejdere i UngAalborg kommer igennem et forløb i kompetenceudvikling, problem- og 
projektbaseret læring via Klimazirkus.  
 

Kolding 
Kolding har for et år siden henvendt sig �l STUK for a�laring på, hvad defini�onen på 
specialundervisning er jf. ungdomsskoleloven. Afventer svar.  
 
Specialskolerne er udfordret af at skabe et trygt miljø. Der kigges på, hvordan der kan skabes noget 
for de unge, der er meget udadreagerende, så de ikke skaber utryghed for andre elever.  
 
I Kolding er der ca. 100 elever i fri�dsundervisning, som �l dagligt er visiteret �l 
specialundervisning. I fri�dsundervisningen opleves de som ”almindelige”.  
 
God økonomi, men ser ind i faldende elevtal m.v. Der skal spares på kvadratmeter – 10 % af alle 
kommunale bygninger.  
 

Vejle:  
I Vejle er der fortsat gang i en analyse af klubvirksomheden i Vejle. Der er aktuelt gang i en proces, 
der skal a�lare, om al klubvirksomhed skal ligge under UngVejle. Hans Mosegaard gjorde 
opmærksom på, at en sådan analyse også kan komme �l at forekomme i andre ungdomsskoler.  
 

Tårnby:  
UngTårnbys tæte samarbejdspartner i Dragør Ungdomsskole er i stor oms�lling og skal �l at 
rekrutere nye folk og leder.  
 
UngTårnby har i samarbejde med Frem�dsfabrikken søgt projektmidler hos Trygfonden �l projekt 
om unges trivsel.  
 

Silkeborg:  
Silkeborg Ungdomsskole er ligesom mange andre ungdomsskoler udfordret økonomisk. 



Ungdomsskolen søger projektmidler hos Trygfonden i samarbejde med Odense og Høje-Taastrup �l 
bl.a. udendørs læringsmiljøer i form af terapihaver og pædagogisk udvikling på området.  

 

Pkt. 7 Nyt fra foreningen og sekretariat 
Ejnar Bo Pedersen orienterede om et samarbejde med LU og Uddannelsesforbundet om at lave en 
temadag om hel�dsundervisning i starten af det nye skoleår.  
 
Lars Buchholt Kristensen og Ejnar Bo Pedersen tager �l Folkemødet e�er bestyrelsens opfordring 
på seneste møde om deltagelse på Folkemødet.  

Foreningen har ligeledes fået en invita�on �l Kulturmødet på Mors.  

 

Pkt. 8 Økonomi 

Drø�else og a�laring af Mikkel Villadsens oplæg om regnskab og budget på landsmødet.   
 
De konkrete rammer for økonomiske foranstaltninger i forbindelse med bestyrelsens arbejde blev 
a�laret. Den skatefri kørselsgodtgørelse sætes ned, herudover skal den billigst mulige offentlige 
transpor�orm benytes og bestyrelsens mødegodtgørelse afskaffes.  

På forespørgsel fra bestyrelsen bekræ�ede formanden, at beslutningen fra sidste møde omkring 
opfølgning på budget 2023 foregår således: Bestyrelsen �lslutede sig de fremlagte principper for 
økonomisk opbremsning (besparelser). Den nærmere udmøntning heraf blev beslutet overladt �l 
sekretariatschefen – koordineret med formanden. 

 

Pkt. 9 Evt.  

Evaluering af mødet 
Bestyrelsen drø�ede, at det kunne være en mulighed, at Peter Bjørn faciliterer punktet 
fremadretet, så punktet kan bruges konstruk�vt i bestyrelsesmøderne.  
 
Bestyrelsen gav overordnet udtryk for, at dagens møde havde været godt. Flere 
bestyrelsesmedlemmer fremhævede vig�gheden i, at mødet og mødedeltagerne er velforberedte.  
 

Mødeplan for 2023-24 
  

 23. maj – kons�tuerende (fysisk) Doodle ellers falder �lbage 23. maj (online) 
 24. august 9.30-19.00 – møde/seminar på Kolding Ungdomsskole  
 2. november 9-11 (online) 
 15. januar 9-11 (fysisk) 



 21. marts 10-14 (regnskabsmøde) online 
 1. maj 13-17 fysisk  

Søren Hanmann Larsen (sekretariatet) laver hur�gst muligt kalenderinvita�on �l bestyrelsens medlemmer. 

 


